
 

 

Zápisnica  

z riadneho zasadnutia  Obecného zastupiteľstva obce Hronec, konaného dňa 20.04.2021 

 

Prítomní poslanci: podľa prezenčnej listiny 

Návrh programu riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia Obecného zastupiteľstva , určenie zapisovateľa, voľba 

návrhovej komisie, určenie overovateľov zápisnice 

3. Správa Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov 

obce 

4. Rôzne 

a/ informácia – kolaudácia ČOV a kanalizácie 

b/ informácia – výrub stromov obci 

c/ informácia – oprava kaplniek 

d/ návrh na poskytnutie sociálnej výpomoci Mgr.Alene Neuzerovej 

5. Interpelácie poslancov 

6.Diskusia 

7.Návrh na uznesenie 

8.Záver 

K bodu č. 1 

 Prítomných poslancov a obyvateľov obce privítal starosta obce p. Bohuslav Nemky 

K bodu č. 2 

Schválenie programu zasadnutia Obecného zastupiteľstva , určenie zapisovateľa, voľba 

návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

Starosta obce predložil prítomným poslancom návrh programu riadneho zasadnutia obecného 

zastupiteľstva.. 

Určenie zapisovateľa 

Za zapisovateľku bola určená Mgr. Jaroslava Gromusová 

 

Návrh na zloženie návrhovej komisie 

Do návrhovej komisie boli navrhnutí: 

Predseda: ing. Vladimír Brieda 

Člen: Soňa Trniková 



Člen: Mgr.Peter Morong 

 

Určenie overovateľov zápisnice: 

Za overovateľov zápisnice boli určení: 

Igor Nemky 

Lívia Petrovská 

Uznesenie č. 8/2021 

 

Obecné zastupiteľstvo  

 

u r č u j e: 

overovateľov zápisnice:   Igor   Nemky  

Lívia Petrovská 

          

     

zapisovateľa:    Mgr. Jaroslava Gromusová   

    

 

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

zdržal sa: 0  proti: 0 

Obecné zastupiteľstvo 

v o l í 

 

Návrhovú komisiu v zložení: 

 

predseda:    ing. Vladimír Brieda       

         

členovia:     Soňa Trniková 

    Mgr.Peter Morong     

  

 

 

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

zdržal sa: 0  proti: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo 

s c h v a ľ u j e: 

a/ program zasadnutia obecného zastupiteľstva 



     

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

 

zdržal sa: 0  proti: 0 

Návrh programu bol jednomyseľne schválený 

 

K bodu č. 3 

Správa Komisie na ochranu verejného záujmu 

Starosta obce požiadal predsedu Komisie na ochranu verejného záujmu na predloženie Správy 

Komisie pre ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov obce. 

Komisia na svojom zasadnutí, konanom dňa 06.04.2021 zobrala na vedomie, že funkcionár 

Bohuslav Nemky, starosta obce, prostredníctvom podateľne doručil Oznámenie funkcií, 

zamestnaní, činností a majetkových pomerov. Komisia skonštatovala, že nedošlo k porušeniu 

ustanovenia ústavného zákona č. 357/2004 z.z o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov a odporučila obecnému zastupiteľstvu vziať na vedomie Správu 

Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov obce o tom, že 

verejný funkcionár p.Bohuslav Nemky, starosta obce, odovzdal Oznámenie funkcií, 

zamestnaní, činností a majetkových pomerov v zákonom stanovenej lehote 

 

Uznesenie č. 9/2021 

Obecné zastupiteľstvo 

 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

Správu Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov obce o tom, 

že verejný funkcionár p. Bohuslav Nemky, starosta obce, odovzdal Oznámenie funkcií, 

zamestnaní, činností a majetkových pomerov v zákonom stanovenej lehote. 

 

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

 

zdržal sa: 0  proti: 0 

 

K bodu č. 4 

R ô z n e 

a/  informácia – kolaudácia ČOV a kanalizácie 



Kolaudačné konanie bolo začaté 9.4.2021 za účasti všetkých dotknutých orgánov . 

Kolaudačné konanie bolo zvolané okresným úradom Brezno. Od júna roku 2020 boli 

zhromažďované všetky materiály tak, aby mohlo byť kolaudačné konanie začaté. Pred 

samotným konaním boli odstraňované nedostatky. Pri obhliadke v teréne boli zistené 

nedostatky z hľadiska kanalizačných šácht a zvodov na odtok povrchovej vody. V ČOV boli 

vykonané všetky technologické skúšky v prípade netesností bola vykonaná oprava, Čakáme 

na spracovanie technickej správy a vydanie kolaudačného rozhodnutia. Celá stavba bude 

pracovať v zábehovom  režime do termínu- november 2023. Po vydaní kolaudačného 

rozhodnutia, prevádzkovateľ StVPS a.s. Banská Bystrica , na základe podpísaných zmlúv 

o budúcej zmluve bude vyzývať na pripojenie nehnuteľností do kontrolnej domovej šachty. 

Predpokladaný termín závisí o nadobudnutia právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia. Podľa 

dostupných informácii by mal byť termín ukončenia kolaudácie ČOV v mesiacoch jún-august 

2021. 

Keďže bola dokončená kanalizácia a upravené boli miestne komunikácie, na uliciach 

dochádza k prejazdu motorových vozidiel neprimeranou rýchlosťou. Obec zvažuje realizovať 

opatrenia na zabezpečenie bezpečnosti chodcov v úseku od mosta pri pošte – cez hronskú 

ulicu až po materskú školu. V tomto úseku bude osadené dopravné značenie „Prejazd 

zakázaný“ 

Osadenie dopravného značenia určite vyvolá vlnu nespokojnosti zo strany obyvateľov, ktorí 

ulicu Hronskú využívajú na skrátenie cesty na výjazd na štátnu cestu. 

b/ informácia – výrub stromov obci 

výrub stromov Hronská ul. – obci Hronec bola doručená žiadosť p. Marcela Ľuptáka  

o riešenie zlého stavu drevín pri športovom areáli. Po vykonaní obhliadky bolo zistené, že 

korene stromov boli obnažené a stromy ohrozovali bezpečnosť, zdravie a majetok obyvateľov 

žijúcich v dotknutej lokalite. Na základe zistených skutočností boli stromy vyrúbané.  

Výrub stromov na 29.augusta – lipy boli vo veľmi zlom stave, nachádzali sa tu spráchnivené 

územky vo výške cca 5m. Výrub bol komunikovaný s Okresným úradom životného prostredia 

v Brezne.  

Výrub drevín na Zlievarenskej ulici- ČHŽ n.o. doručila obci žiadosť o vydanie súhlasu na 

výrub stromov. Stromy boli navážené do telesa železničky ako aj do telesa cestnej 

komunikácie. Konáre z týchto stromov zachytávali autá naložené drevnou hmotou ,pri častých 

vetroch padajúce konáre ohrozovali bezpečnosť obyvateľov. 

Konanie ohľadom výrubu prebehlo v zmysle platnej legislatívy. Oznámenie o konaní bolo 

doručené BBRSC Banská Bystrica a BBSK Banská Bystrica.  

Dôležité je , aby bola zachovaná hlavne bezpečnosť obyvateľov, nakoľko následky 

atmosférických vplyvov bývajú veľakrát fatálne. 

 

c/ informácia oprava kaplniek  starosta obce informoval prítomných o prácach, ktoré sú 

v rámci možností realizované na oprave historických kaplniek  v obci. V súčasnej dobe by 

komplexná rekonštrukcia bola pre obec finančne náročná. 

 



d/ návrh na poskytnutie sociálnej výpomoci Mgr.Alene Neuzerovej 

Starosta obce Bohuslav Nemky predložil prítomným poslancom návrh na poskytnutie 

sociálnej výpomoci Mgr.Alene Neuzerovej, Nálepkova ul.č. 158 vo výške 1 000 € 

 

Uznesenie č. 10/2021 

Obecné zastupiteľstvo 

 

s ch v a ľ u j e 

poskytnutie sociálnej výpomoci Mgr.Alene Neuzerovej, Nálepkova ul.č. 158 Hronec vo výške 

1 000 €, ktorej rodina sa ocitla v ťažkej životnej situácii spôsobenej úmrtím člena rodiny 

 

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

 

zdržal sa: 0  proti: 0 

 

K bodu č. 6 

Interpelácie poslancov 

Do termínu zasadnutia neboli doručené žiadne interpelácie poslancov 

 

K bodu č. 7 

Diskusia 

Ako prvý sa do diskusie prihlásil ing. Aleš Bílek – riaditeľ ČHŽ n.o.Čierny Balog 

Informácie o revitalizácii ČHŽ s ČHŽ sú zverejnené na internetovej stránke a tiež boli 

prezentované prostredníctvom médií. Mojou úlohou je zodpovedať na prípadné otázky 

občanov, ktorí k pripravovanému zámeru majú iný názor. Vykonaný bol štátny stavebný 

dohľad ako aj kontroly (kontrola Okresného úradu, kontrola SVP š.p.), zatiaľ neboli doručené 

žiadne protokoly. 

 

Ing. D.Prachniarová Bohušová PhD. – nájomná zmluva uzatvorená medzi obcou Hronec 

a ČHŽ je neplatná, chcem sa spýtať ako mieni tento problém obec vyriešiť. Zmluva je 

obyčajný paškvil, čo potvrdí každý právnik 

 

Starosta obce B.Nemky -  zmluva bola uzatvorená v roku 2007 s účinnosťou od 1.11.2007. 

Vo 4.bode tejto zmluvy je uvedené, že ČHŽ je národnou kultúrnou pamiatkou a na základe 

zmluvy bude nájomca prevádzkovať ČHŽ a udržiavať na vlastné náklady. Pri našich 

predchádzajúcich stretnutiach sme si túto problematiku vysvetľovali. Obce Mikroregiónu 

Čierny Hron boli zakladateľmi ČHŽ. ČHŽ do dnešného dňa nebola zrušená, boli vydané 

opatrenia, na základe ktorých bola prevádzka obmedzená. V roku 2019 zastupiteľstvo BBSK 



zámer revitalizácie ČHŽ schválilo. V súčasnej dobe sú veľké plány na rozvoj turizmu, na 

prilákanie turistov do regiónu. Vnímam to tak, že zmluva je platná, keďže nájomca ju bude 

prevádzkovať a udržiavať na vlastné náklady. 

ČHŽ aktívne spolupracuje s obcou Hronec pri rôznych kultúrno-spoločenských akciách, 

zabezpečuje prepravu dôchodcov, škôlkárov, rodičov s deťmi. 

 

Ing. Brieda, poslanec obecného zastupiteľstva – v čom vidíte neplatnosť zmluvy? 

Ing. D.Prachniarová Bohušová PhD. – zmluva nie je uzatvorená v zmysle Občianskeho 

zákonníka 

p.Igor Nemky- zástupca starostu obce Hronec-  štvrtý krát riešime dookola nezmysly, zo 

strany obce bola snaha vždy železničku zachrániť. 

Ing. D.Prachniarová Bohušová PhD.- čo majú spoločné vozne s čiernohronskou 

železničkou, keď nič nie je pripravené na jej prevádzkovanie? 

Nie je pravda, že kontroly nič nezistili, železnička nevykonáva minimálnu údržbu. Snahou 

ing. Bíleka je umiestniť v obci 17 vagónov, ktoré tu budú hniť. 

Vagóny majú riešiť regionálnu prepravu, prečo majú byť umiestnené v Hronci?  Plánované je 

dočasné depo, čo znamená termín „do času“? Čo v prípade, ak sa projekt nezrealizuje, ako 

bude naložené s vagónmi? Doteraz mi na tieto otázky nebola daná odpoveď. Obec si bude 

musieť požičať, aby mohla vagóny odstrániť? 

Starosta mi v septembri klamal, že niečo bolo v septembri ohľadom železničky prezentované. 

Ing. Bílek – zmluva bola uzavretá v roku 2007, železničku vlastnili lesy. Do roku 1982 

zvážala drevo a do roku 1985 mala byť zrušená. Bolo tu veľa aktívnych ľudí, ktorých snahou 

bolo železničku zachrániť, jedným z nich bol aj p. Igor Nemky. Pozemky prešli na Okresný 

národný výbor nie na SZM a až neskôr prešli do vlastníctva obce Hronec. Keby sa nebolo 

o tieto pozemky zabojovalo, dnes by nepatrili obci. Mikroregión prevádzkoval ČHŽ do roku 

2001. spolupráca s obcami bývalého Mikroregiónu je na dobrej úrovni i dnes.  

Ak chcem železničku opraviť musím zohnať finančné prostriedky z iných zdrojov. 36 

poslancov zastupiteľstva BBSK sa uznieslo, že tento projekt má zmysel. 

Ing. D.Prachniarová Bohušová PhD 

Aký význam má pojem dočasne? 

Starosta obce B.Nemky – bude stanovená lehota, do kedy budú vozne umiestnené v obci 

Hronec. ČHŽ má záujem o odkúpenie pozemkov v Čiernom Balogu. Plánované je tiež 

využitie pozemkov na Chvatimechu. 

Ing. Bílek – rokom, kedy by mala začať prevádzka železničky je rok 2025, do tohto roku by 

tu časť vozidiel mala stáť, 10 vagónov je prívesných, ktoré budú využívané na prepravu 

turistov, 7 vagónov nebude v okamžitej prevádzke 

Mgr. Z.Majchútová – chcela by som vyjadriť poďakovanie za spoluprácu ČHŽ a obce pri 

rôznych akciách. Informácie sú rôzne, keďže prichádzajú z rôznych zdrojov. Obavy 

obyvateľov sú najmä o to, aby sa v obci nevytvorilo šrotovisko v centre. 

Chcem sa spýtať na konkrétnu spoluprácu a garanciu BBSK k pripravovanému projektu. 

Moja obava je, že sa jedná o stavanie vzdušných zámkov, nevedela som si vytvoriť ucelený 

názor. 



Ing. Bílek – takto si predstavujem normálnu diskusiu, bez očierňovania na sociálnych 

sieťach, ak chcem niečo vedieť, prídem, opýtam sa. 

Keďže v súčasnej dobe nie je možné, aby cez Hronec jazdil vláčik, opätovne sú v prevádzke 

dreziny. Dopravný úrad síce vyrúbil vysokú pokutu , o ktorej úhrade momentálne prebieha 

jednanie, avšak došlo k zmene legislatívy  a dreziny je možné prevádzkovať. 

S poslancami BBSK máme pravidelné stretnutia každý mesiac, zápisnice sú uverejnené na 

webovej stránke ČHŽ. Sú tam zverejnené všetky zmluvy a dokumenty o vzájomnej 

spolupráci. Na otázku kto dá záruku, je ťažké odpovedať, pretože žiadny politik ju nedá. Ak 

hovorím o roku 2025 tak to myslím vážne 

 

Ing. Brieda – venuje sa regionálnemu rozvoju už viac ako 20 rokov. Po prezentácii projektu 

ing. Bílkom a tým, že začína nové programové obdobie, je predpoklad, že  udržateľnosť tohto 

projektu sa podarí. Železnička mala možnosť odkúpiť vagóny, ktoré sú života schopné a sú 

pre tento región prínosom, aby sa rozbehla doprava medzi Čiernym Balogom a 

Chvatimechom. Železnička využila ponuku a berieme ako garanciu rok 2025. ak sa 

s projektom nebude nič diať, obec bude tlačiť na železničku, aby bol priestor uprataný. 

Priestranstvo nie je v centre obce, je to priestranstvo priemyselnej zóny. Čo sa týka 

prebiehajúcich prác, ide o revitalizáciu, aby bolo možné železničku prevádzkovať. Obec 

uvažuje aby v budúcnosti boli postavené dielne, kde je predpoklad zvýšenia zamestnanosti. 

Od ČHŽ budeme požadovať, aby sa obec Hronec mohla prezentovať svojimi produktami 

a zaujímavosťami. 

Nakoľko sa už nikto do diskusie neprihlásil, starosta obce diskusiu ukončil. 

 

Uznesenie č. 11/2021 

Obecné zastupiteľstvo 

 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

diskusné príspevky prítomných obyvateľov obce 

 

Hlasovanie: 

za: Ing. Vladimír Brieda, Nikola Gromusová ,Ľubica Hadarová,  Eva Jendrálová, , 

Mgr.Peter Morong, Igor Nemky, Lívia Petrovská, Soňa Trniková 

 

zdržal sa: 0  proti: 0 

 

 

 

 

K bodu č. 8 

Starosta obce p. Nemky vyzval predsedu návrhovej komisie ing. Briedu na predloženie 



návrhu Uznesení zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

Uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

K bodu č. 9 

Záver 

Starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť a zasadnutie obecného zastupiteľstva 

ukončil 

Bohuslav Nemky 

Starosta obce 

 

Lívia Petrovská       Igor Nemky 

overovateľka        overovateľ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Jaroslava Gromusová            

 

 


